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Vragen van het statenlid Inez Flameling en Eddy Heerschop (PvdA) ingevolge artikel 44 
reglement van orde  
 

AANHANGSEL 
tot de notulen van de provinciale staten van Zeeland 2021 nummer 163. 
 

Vragen ingevolge artikel 44 van het reglement van orde inzake 
Onderwaternatuur in de Oosterschelde: 
 
(ingekomen: 29 januari 2021) 
 

Vragen aan gedeputeerde staten Antwoorden van gedeputeerde staten 

1. Onderschrijven Gedeputeerde Staten het 
belang van een gezonde 
Oosterscheldenatuur voor de ecologie en 
de economie van Zeeland? 
 

1. Ja 

2. Zijn Gedeputeerde Staten het met ons eens 
dat het belangrijk is om snel duidelijkheid te 
krijgen over de oorzaken van en mogelijke 
oplossingen voor de slechte toestand van 
de onderwaternatuur in de Oosterschelde?  

2. Ja 

3. Zo neen waarom niet? Zo ja, zijn 
Gedeputeerde Staten bereid hiernaar een 
onderzoek te  doen? Zo ja op welke 
termijn? Zo neen, waarom niet? 
 

3. De taken zijn hier wettelijk verdeeld tussen 
de diverse overheden. Het doen van 
onderzoek is de verantwoordelijkheid van 
de beheerder van de Oosterschelde; 
Rijkswaterstaat,  

4. In 2019 is onderzoek toegezegd naar de 
voedselketen in de Oosterschelde. Kunnen  
Gedeputeerde Staten toelichten op welke 
manier invulling is gegeven aan deze  
toezegging? En wanneer de resultaten 
mogen verwacht? 

4. In het VIZ (Visserij initiatief Zeeland) is door 
alle aangesloten partijen beaamd in 2019 
om de ‘draagkracht’ van de Oosterschelde 
in beeld te brengen. Vooral de zogenaamde 
primaire productie of de mate van 
algengroei is van belang. Door RWS is 
toegezegd te gaan onderzoeken wat nodig 
is om dit te gaan meten.  
 
Inmiddels worden vanaf juli 2020 
maandelijks metingen uitgevoerd op de 
Oosterschelde, Westerschelde en 
Grevelingen.  
 
Eind 2021 wordt een rapportage verwacht 
vanuit RWS van de eerste data van 
metingen. Vervolgens dienen deze te 
worden vertaald naar draagkracht, of 
simpeler de voedselketen in de 
Oosterschelde. Noodzakelijk is dat een 
lange termijn data (meerdere jaren) nodig 
zijn om gefundeerde  uitspraken over de 
voedselketen in de Oosterschelde te 
kunnen doen. 

5. In 2019 is onderzoek toegezegd naar de 
voedselketen in de Oosterschelde. Kunnen  
Gedeputeerde Staten toelichten op welke 
manier invulling is gegeven aan deze 
toezegging? En wanneer de resultaten 
mogen verwacht? 
 

5. Ja, we hebben over dit voornemen gehoord 
via onze ambtelijke medewerkers die 
contact onderhouden met Rijkswaterstaat 
Zee en Delta, evenals via verschillende 
non-gouvernementele organisaties. We 
hebben echter als GS  nog geen formele 
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schriftelijke bevestiging van Rijkswaterstaat 
hierover ontvangen. 

6. Wanneer dat het geval is, beoordelen 
Gedeputeerde Staten dan dit voornemen 
als een in gebreke blijven van een 
medeoverheid op het grondgebied van de 
Provincie?   

6. Indien daadwerkelijk sprake is van 
verlengen van het natuurbeheerplan 
Oosterschelde zullen wij ook bestuurlijk in 
overleg gaan met RWS. Als GS zullen we 
dan op basis van de door RWS 
aangevoerde argumenten ons standpunt 
formuleren. 

7. Wanneer dit het geval is welke actie 
hebben Gedeputeerde Staten ondernomen 
of zij 
Gedeputeerde Staten van plan te 
ondernemen richting de Ministers?  
 

7. Op dit moment niet. We wachten een 
formeel bericht van RWS af. 

8. Hebben Gedeputeerde Staten in het licht 
van de aanstaande herziening/verlenging 
van het beheerplan een eigen evaluatie 
gemaakt van de effectiviteit van de lopende  
beheerperiode? 
 

8. Dat gebeurt door RWS in samenspraak met 
de stakeholders. 

9. Kunnen Gedeputeerde Staten een beeld 
geven van mogelijke investeringen en  
inspanningen die zijn nodig om de natuur in 
de Oosterschelde te herstellen en die  
onderdeel zouden kunnen zijn van het 
herziene beheerplan? 
 

9. Gezien het feit dat de evaluatie van het 
natuurbeheerplan Oosterschelde zich in 
een beginfase bevindt valt daar nog geen 
beeld van te geven. 

10. Achten Gedeputeerde Staten het wenselijk 
dat een nieuw kabinet hiervoor middelen 
vrijmaakt? Zijn Gedeputeerde Staten bereid 
dit kenbaar te maken bij - de 
voorbereidingen van - het nieuwe kabinet? 
 

10. De Oosterschelde is en blijft voor Zeeland 
een belangrijk gebied, niet alleen vanuit 
Natuur maar ook vanuit economisch 
perspectief. Daarbij maakt de 
Oosterschelde ook onderdeel uit van de 
samenwerking binnen de Zuidwestelijke 
Delta waarin het Rijk goed is 
vertegenwoordigd. 

11. In de Oosterscheldevisie 2018-2024 
hebben Gedeputeerde Staten de ambitie 
uitgesproken om in 2026 een 
onderwaterreservaat in de Oosterschelde te 
openen. Wat is de stand van zaken 
hiervan? 
 

11. Eén van de ambities uit de 
Oosterscheldevisie is een onderzoek naar 
de kansen voor een onderwaterreservaat in 
de Oosterschelde (Uitvoeringsprogramma 
Oosterscheldevisie 2018-2024). In de 
werkgroep, waarin alle relevante sectoren 
zijn vertegenwoordigt, zijn 
onderzoeksvragen geformuleerd. Via 
Nationaal Park Oosterschelde is een 
subsidieaanvraag bij het Rijk ingediend 
voor de eerste fase van dit onderzoek. Het 
doel van de eerste onderzoeksfase is 
inzicht in de situatie van belangrijke 
indicatorsoorten in de Oosterschelde en op 
basis daarvan volgt een eerste inschatting 
van de bijdrage van een 
onderwaterreservaat aan de bescherming 
van de onderwaternatuur van de 
Oosterschelde. Het is de bedoeling dit 
onderzoek in 2021 uit te voeren. De studie 
wordt uitgevoerd door Wageningen Marine 
Research i.s.m. NIOZ. 
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12. Wat vinden Gedeputeerde Staten er van 
dat in de Oosterschelde nog steeds 
sleepnetvisserij is toegestaan? Zijn 
Gedeputeerde Staten het met ons eens dat 
gezien de slechte toestand van de 
onderwaternatuur onderzocht moet worden 
of deze visserij dient te worden afgebouwd? 
Zo nee waarom niet? 

12. Het wettelijk kader voor deze activiteit wordt 
gevormd door de Wet Natuurbescherming. 
Het bevoegd gezag is in dit geval het 
ministerie LNV. In dit kader is een 
vergunning verstrekt voor de 
sleepnetvisserij op garnalen tot 31 
december 2022. Het onderzoek waarop u 
doelt, heeft voorafgaand aan de 
vergunningverlening door LNV, reeds 
plaatsgevonden. Het onderzoek (Passende 
Beoordeling) waarop deze vergunning 
gebaseerd is, heeft niet aangetoond dat 
deze vorm van sleepnetvisserij significant 
negatieve effecten heeft op het Natura 
2000-gebied Oosterschelde. Na 2022 zal 
opnieuw getoetst worden of deze vorm van 
visserij zich verhoudt tot de 
instandhoudingsdoelstellingen zoals 
geformuleerd voor de Oosterschelde. De 
vigerende vergunning wordt overigens ook 
gebruikt voor de garnalenvisserij in de 
Waddenzee (eveneens N2000-gebied). 
 
Voor andere vormen van sleepnetvisserij 
(platvis) is geen vergunning aangevraagd 
door de Producenten Organisatie (PO) 
Delta Zuid. Dit omdat men de kans op 
toekenning van de vergunning zelf als 
gering inschatte. Bij deze vorm van visserij 
wordt gebruik gemaakt van ijzeren 
wekkerkettingen die over de bodem slepen. 
Dit in tegenstelling tot de garnalenvisserij 
waarbij gebruik wordt gemaakt van een 
lichter vistuig met minder bodemberoering, 
de klossenpees. 
 

 
 MIDDELBURG, 2 maart 2021 
  
Namens fractie: PvdA 
Inez Flameling en Eddy Heerschop 

Gedeputeerde Staten 
 
Drs. J.M.M. Polman 
 

 A.W. Smit 
  

 
 
 

 


